	                              Фанетыка. Транскрыпцыя

           Галосныя  

           гукі
я-[йа], е-[йэ], ё –[ йо], ю –[ йу], і –[ йі] пеераходзяць у два гукі ў наступных пазіцыях:  у пачатку слова: ёлка-[йо]лка; пасля галоснай: маё-ма[йо]; пасля апострафа ці мяккага знака: пьеса-п[йэ]са; пасля ў: салаўіны-салаў[йі]ны. Калі гэтыя галосныя стаяць пасля зычнага, то яны служаць для абазначэння мяккасці гэтага  зычнага: я-[а], е-[э], ё –[ о], ю –[ у], 
і –[ і]: лёд-[л’от].

Шумные          

Звонк.
[б]
[г]
[д]
[ж]
 [з]
[дж]
[дз]
– 

 Глух.

[п]
[к][х]
[т]
[ш]
[с]
[ч]
[ц]
[ф]
Санор-ныя

[в], [л],[м],[н], [р],[ў],[й]
Свісцячыя

[з],[с],[дз],[ц]
Зацвярдзелыя
[ж],[ ш],[ дж],[ч], [р],[ц]
Шыпяч.
[ж],[ш],[дж],[ч]
Аглушэнне: звонкі пераходзіць у глухі на канцы слоў ці калі ён стаіць перад глухім: загадка – [загатка]; горад-[горат].
Азванчэнне: глухі перах. у звонкі перад звонк.: касьба-[каз’ба].
Прыпадабненне свісц. да шып., шып. да свісц.: перапісчык-[п’эрап’ішчык], трымаешся-[трымайэс’с’а].

Памякчэнне (толькі [з],[с]) перад мяккімі зычнымі: [з’в’ін’эц’]
Дч,тч-[ч]: адчыніць-[аччын’іц’];

Дс,тс – [ц]: суседскі –[ сус’эцк’і];
Дц,тц, чц–[цц]: адцягваць – [аццягвац’]; 

Шс,жс – паміж галосн. [сс]: вучышся – [вучыс’с’а]
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